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Н. МАДОЯН – Сетевой этикет как фактор гармоничной комму-
никации. – Виртуальное пространство предоставляет коммуникантам свободу в 
выборе языковых средств, вследствие чего употребляются неожиданные и 
неуправляемые речевые стратегии. К таковым можно отнести так называемый 
флейминг, являющийся проявлением словесной агрессии в сетевом дискурсе. 
Данная речевая стратегия, допускающая невежливость и оскорбительные 
выражения, применяется в процессе как синхронической, так и диахронической 
коммуникации. 

Ключевые слова: флейминг, речевая стратегия, синхроническая коммуни-
кация, диахроническая коммуникация, речевой этикет 

 

N. MADOYAN – Internet Politeness as а Contributing Factor for Harmonious 
Communication. – Virtual distance gives the communicators the opportunity to 
implement different linguistic means due to which new conversational strategies are 
used. Flaming is one of the aforementioned conversational strategies, which can be 
described as an expression of verbal aggression in the Internet discourse. The given 
conversational strategy is characterized by linguistic impoliteness and insults the use of 
which is widespread both in synchronous and asynchronous communication.  

Key words: flaming, conversational strategy, synchronous communication, 
asynchronous communication, linguistic politeness 

 

 

 

 

 


